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Geachte leden van het College, 

Begin mei is op veel plaatsen in Nederland herdacht dat we 77 jaar geleden zijn bevrijd van de 

Duitse overheersing. Het is een goede zaak dat de dodenherdenkingen goed zijn bezocht, dat er 

aandacht is voor alle oorlogsslachtoffers die zijn omgekomen sinds het uitbreken van WOII, voor de 

mensen die in de concentratiekampen de dood in zijn gejaagd, voor mensen die Joden onderdak 

hebben geboden, voor Nederlanders die in die strijd het leven hebben gelaten. Terecht is bij de 

recente toespraken vaak een relatie gelegd met de huidige oorlog in Oekraïne. 

Zelf moest ik daarbij denken aan de Polen, die hebben meegevochten om ons te bevrijden, onder 

andere bij het Kapelsche veer, en zelf na het einde van WOII achter het IJzeren gordijn zijn terecht 

gekomen. Wat hebben wij toen gedaan tegen de overheersing door de Russen? We waren vooral 

druk bezig met onze eigen wederopbouw èn met succes. Want Nederland is een welvarend land 

geworden, terwijl Polen decennialang niet in staat is gesteld om economisch te floreren. Nu komen 

al zo’n jaar of tien Polen en andere Oost-Europeanen hier al dan niet tijdelijk werken om een 

bijdrage te leveren aan het vergroten van onze welvaart en aan hun eigen economie. Maar ze 

worden niet in alle opzichten door iedereen met open armen ontvangen: 

a. Door werkgevers worden ze vaak uitgebuit; de arbeidsinspectie riep daarom onlangs op om 

te stoppen met het aantrekken van arbeidsmigranten. 

b. Veel inwoners van Waalwijk vrezen overlast met als gevolg dat arbeidsmigranten worden 

ondergebracht in grote campussen op of in de buurt van bedrijventerreinen. 

Het standpunt van de ChristenUnie is dat we zo niet zouden moeten omgaan met medemensen, 

zeker niet met onze bevrijders. 

Op donderdag 14 april 2022 verscheen in het Brabants Dagblad een artikel met als kop ‘Weer 270 

migranten onder dak’ en als ondertitel ‘Op plek ’t Snoekske’; dat is vlak bij een groot 

elektriciteitsstation. In dat artikel staat: “Het terrein heeft een gunstige ligging, niet al te ver van 

bedrijventerrein Haven. Wel is de afstand tot de stad iets groter dan bij andere campussen in 

Waalwijk.” 

Onze fractie heeft hierover een aantal vragen: 

1. Wat is de afstand tot de dichtstbijzijnde supermarkt? 

2. Wat is de afstand tot de dichtstbijzijnde bushalte? 

3. Komen op deze campus één-, twee- of meer-persoons kamers? 



4. Welke voorzieningen, behalve de kamers met kook- en douche gelegenheid worden op 

deze campus gerealiseerd? 

5. Hoe beoordeelt u de oproep van de Arbeidsinspectie om minder arbeidsmigranten aan te 

trekken en hoe ziet u deze uitspraak ten opzichte van de plannen om bedrijventerrein 

Haven 8 oost verder te ontwikkelen? 

Kennelijk heeft de gemeenteraad over het onderbrengen van honderden mensen op deze |ocatie 

niets te zeggen, terwijl het om een ingrijpend besluit gaat. 

6. Op welke wijze en wanneer is de gemeenteraad door u geïnformeerd dat voor deze campus 

een omgevingsvergunning voor een verblijf van 270 arbeidsmigranten is afgegeven voor 

een periode van 10 jaar? 

7. Welk participatietraject is gevolgd en wat kunt u melden over de reacties die op deze 

plannen en de vergunningaanvraag zijn ontvangen? 

Vermoedelijk is hier weer sprake van een situatie dat de arbeidsmigranten er wel enige tijd mogen 

verblijven, maar dat de campus niet geschikt is voor wonen; met andere woorden: dat wonen niet 

is toegestaan. 

8. Op welke afstand van een elektriciteitsstation mag een woonhuis worden geplaatst? 

9. Is onze inschatting juist dat er niet mag worden gewoond? Aan welke regels voldoen de 

gebouwen hiervoor niet? 

Het plaatje dat bij het krantenbericht stond, wekte de indruk dat bomen zullen worden gekapt en 

dat het terrein grotendeels verhard (circa 5900 m?) zal worden. 

10. Voldoet dit plan aan de Waalwijkse normen voor groen (herplantplicht?) en wateropslag 

(IWW: circa 353 m? ), voor flora en fauna en BENG? 

11. De aanwezigheid van zoveel arbeidsmigranten betekent ook een grotere druk op het riool; 

kan de gemeentelijke riolering dit aan? Zo nee, wie betaalt de uitbreiding? 

Op woensdag 4 mei 2022 verscheen in Weekblad Waalwijk een ingezonden bericht van één van de 

fracties over ‘Wat betekent vrijheid voor jou?’. Eén van de raadsleden zegt: “Voor mij is vrijheid dat 

je je eigen keuzes kunt maken”. Maar Polen kunnen er wel zelf voor kiezen dat ze een tijdje naar 

Nederland gaan om wat bij te verdienen. Maar onze indruk is dat ze niet altijd kunnen kiezen bij 

welk bedrijf ze gaan werken, waar ze al die tijd verblijven en of ze willen participeren en zo ja, op 

welke manier. 

12. Hoe kijkt u aan tegen hun beperkte keuzevrijheid? Hebben arbeidsmigranten minder 

rechten om te mogen kiezen? 

Vrijheid is inderdaad niet vanzelfsprekend. Daarom wachten wij met grote belangstelling uw 

beantwoording van bovenstaande vragen af. 

Hoogachtend, 

mede namens de fractie van de ChristenUnie, 

Jan van Groos 


